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                                                              ЗАПИСНИК 

 

Четрнаесте сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ. 

Први дио сједнице одржан је 22.10. 2004. године у времену од 10,00 до 12,00 часова. 

Првом дијелу сједнице су присуствовали  чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, 

Шефик Џаферовић, Момчило Новаковић, Винко Зорић, Адем Хускић, Сеада Палаврић, 

Халид Гењац, Винко Радовановић, Анто Спајић, Осман Брка и Бранко Зрно.  

Није био присустан Мирко Благојевић.  

Овом дијелу сједнице су присуствовали и  посланици Јозо Крижановић и Златко Лагумџија,  

Никола Радовановић, Марина Пендеш и Енес Бећирбашић из Министарства одбране БиХ, 

Кристиан Хаупт из ОСЦЕ-а. 

Поред  наведених, били су присутни и, Драгица Хинић, привремени секретар Заједничке 

комисије и Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Заједничке комисије. 

Сједницом је предсједавао Бошко Шиљеговић. 

За расправу на сједници предложен је слиједећи  

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

1. Верификација  записника 12. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање Приједлога закона о учествовању припадника Оружаних снага Босне и 

Херцеговине, државних службеника и осталих запослених у мировним операцијама и 

другим активностима у иностранству (предлагач: посланик Момчило Новаковић); 

3. Разматрање иновираног текста Приједлога резолуције о одлагању слања свих БХ 

војних и полицијских формација у мисије у иностранство до доношења одговарајућег 

закона и активностима у овој области (предлагачи посланици: Златко Лагумџија, Јозо 

Крижановић и Селим Бешлагић); 

4. Разматрање Информације о стању попуњености људством Министарства одбране БиХ 

по закључку 13. сједнице Заједничке комисије (извјестиоци: министар и замјеници 

министра одбране БиХ);  

5. Разматрање и сублимирање посланичких приједлога закључака проистеклих 

приликом расправе на Представничком дому о Информацији о стању безбједности 

БиХ;  

6. Текућа питања. 

 

О предложеном дневном реду отворена је расправа, с обзиром да је Сеада Палаврић имала 

примједбу у односу на тачку 3. дневног реда. По њеном мишљењу, на претходној сједници 

Заједничке комисије донесени су закључци који условљавају раправу о овој тачки дневног 
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реда, тражењем од Предсједништва БиХ комплетне информације о досадашњим одлукама о 

упућивању у мировне операције припадника БиХ ван земље ипретходном расправом на 

сједници оба дома. Стога ову тачку треба скинути с дневног реда. 

Шефик Џаферовић истакнуо је да је Колегиј Представничког дома већ упутио такав захтјев 

Предсједништву, те да су претходни закључци јасни и не представљају препреку за 

разматрање предложене тачке дневног реда на овој сједници Комисије. 

И Халид Гењац је мишљења да претходни закључци не искључују један дугога, те да се на 

овој сједници треба водити расправа о тачки 3. дневнога реда. 

По окончаној расправи, чланови Заједничке комисије су са 6 гласова против, 3 гласа за и 2 

уздржана гласа одбили приједлог г-ђе Палаврић за скидање тачке 3. са дневног реда ове 

сједнице. 

Адем Хускић је потом предложио да се  у оквиру тачке 6. дневнога реда уврсти разматрање 

питања доношења закључка о обавези информисања Комисије о стању попуњености 

људством СИПА-е и ДГС-а, што су чланови Комисије једногласно усвојили. 

Златко Лагумџија је замолио присутне чланове Комисије да се расправа о тачки 3. води 

прије наведених тачака дневнога реда с обзиром на обавезе које има  или да се обавјести о 

времену расправе по овој тачки како би тада осигурао своје присуство. 

Против овог приједлога изјаснио се Осман Брка, док је Винко Зорић био за прихватање 

приједлога. Након краће дискусије о овом приједлогу, чланови Комисије исти су одбили са 5 

гласова против, 4 гласа за и 2 уздржана гласа. 

Момчило Новаковић је предложио да се тачка 2. и 4. разматрају једна иза друге због 

обавеза министра одбране БиХ, тако да би се предложена тачка 3. разматрала као тачка 4. 

дневнога реда. Овај приједлог усвојен је са 7 гласова за, 2 гласа против и 2 уздржана гласа. 

 

Ад.1. Верификација  записника 12. сједнице Заједничке комисије 

 

Чланови Заједничке комисије једногласно су верификовали записник 12. сједнице Заједничке  

комисије. 

 

Ад.2. Разматрање Приједлога закона о учествовању припадника Оружаних снага Босне  

          и Херцеговине, државних службеника и осталих запослених у мировним  

          операцијама и другим активностима у иностранству (предлагач: посланик  

          Момчило Новаковић) 

 

Бошко Шиљеговић укратко је информисао о досадашњем току разматрања Приједлога 

закона. Иастакнуо је да је у међувремену Министарство одбране БиХ доставило своје 

мишљење о закону изражено кроз припремљени иновирани текст Приједлога закона у коме 

су уграђени амандмани овог министарства.  

Шефик Џаферовић је истакнуо да је сагласан прихватити наведени иновирани текст 

достављен из Министарства одбране БиХ, те да би се на овој сједници требали о истом 

изјаснити јер се већ јако дуго води расправа о предложеном закону. 

Момчило Новаковић такође је мишљења да је и за њега иновирани текст Закона 

прихватљив јер помирује одредбе Закона о одбрани БиХ и одредбе предложеног закона. 

Међутим, по одредбама Пословника немогуће је изјаснити се о њему, с обзиром да нису 

припремљени амандмани о којима би се Комисија изјаснила на овој сједници. 

Никола Радовановић истакнуо је да су начинили пречишћени текст Приједлога закона, те 

да су направили амандмане на радни текст Приједлога закона, а не на његову првобитну 

верзију. Својим приједлогом настојали су постићи компромисно рјешење у односу на Закон 

о одбрани БиХ, који прецизира надлежност Предсједништва БиХ, као што су се жељели 

испоштовати и стандарди НАТО-а у погледу ефикасног и економиичног ланца командовања 

и руковођења.  
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Винко Радовановић мишљења је да, ако се Заједничка комисија изјасни о прихватању 

овако иновиранмог текста Приједлога закона , треба сачинити амандмане који одговарају 

том тексту и о њима се потом изјаснити сагласно одредбама пословника. 

Шефик Џаферовић сагласан је са мишљењем претходника и предлаже да се то учини одмах 

и изјасни на овој сједници. 

Сеада Палаврић упитала је министра одбране БиХ да ли је о иновираном тексту затражено 

мишљење чланова Предсједништва, на што је добила негативан одговор уз образложење да 

Министарство није у обавези тражити такво мишљење. 

Момчило Новаковић потом је поставио неколико конкретних питања везаних за иновирани 

текст приједлога закона. Мишљења је да се у члану 6. који регулира надлежност 

Парламентарне скупштине БиХ, треба промијенити формулација у смислу утврђивања 

обавезе Парламента да засједа и одлучује о одлукама из претходних чланова. Даље, у члану 

4. потребно је додати и тачку 4. из члана 2., док се у чл. 10 и 11. уопште не помињу 

полицијски и државни службеници и остали , који би се требали наћи у овим члановима. 

Никола Радовановић одговорио је да су тачке у члановима  4. и 5. намјерно раздвојене, јер 

се нпр. у оквиру НАТО-а може организовати одређени курс о коме не треба одлучивати 

Предсједништво.  

Такође, постоји могућност упућивања појединаца о чему одлуку доноси надлежни министар 

а не Предсједништво. И у чл.10. и 11. учињено је исто, с обзиром да постоји разлика у 

случају упућивања Оружаних снага БиХ од упућивања осталих категорија, јер је 

Предсједништво врховни командант Оружаних снага БиХ, а што није у осталим случајевима. 

Бошко Шиљеговић предложио је да се чланови Комисије опредјеле за предложени 

иновирани текст Закона. У том случају потребно је сачинити амандмане које би неко од 

чланова Комисије предложио као своје. Даље би било добро да сви предлагачи ранијих 

амандмана исте повуку из процедуре. 

Адем Хускић и Момчило Новаковић који има писмено овлаштење предлагача амандмана 

Ненада Мишића  да одлучује у његово име, сагласили су се са приједлогом и повукли раније 

уложене амандмане, док су Сеада Палаврић и Винко Зорић остали код раније предложених 

амандмана. Винко Зорић истакнуо је да су амандмани које је он предложио амандмани 

Министарства безбједности и да их стога не може повући док се овлаштени представник 

овог министарства не изјасни о иновираном тексту Закона. Тек по таквом изјашњењу он 

може повући наведене амандмане. 

Бошко Шиљеговић, Шефик Џаферовић, Адем Хускић предложили су да се на предметној 

сједници чланови Комисије изјасне о иновираном тексту Закона. Адем Хускић је такође 

истакнуо да ће он преузети нове амандмане. 

Момчило Новаковић и Винко Радовановић су били мишљења да је неопходно 

испоштовати одредбе пословника који претпоставља постојање и гласање о амндманима на 

првобитни текст Приједлога закона.  

Након десетоминитне паузе, Бошко Шиљеговић информисао је Комисију о два приједлога 

за даљи рад о предложеном закону. Један приједлог иде у правцу изјашњавања о иновираном 

тексту Приједлога закона на предметној сједници Комисије, а да се накнадно сачине 

амандмани који одговарају том тексту. Другим приједлогом било би задужено Министарство 

одбране БиХ да за неколико дана сачини амандмане који одговарају иновираном тексту, 

након чега би се чланови Комисије изјаснили о истим,  и Закону у цјелини. Други приједлог 

такође иде у смјеру повлачења свих раније уложених амандмана. Уколико неко од 

предлагача не жели одустати од ранијих амандмана, чланови Комисије изјаснили би се и о 

тим амандманима. 

Халид Гењац је предложио да се приликом израде амандмана и коначног текста Закона 

обавезно консултује Министарство безбједности које није упознато са иновираним текстом, 

с обзиром на статус категорије особа које су у надлежности овог министарства . Стога он 

није за први приједлог и мишљења је да се на наредној сједници Комисије треба изјашњавати 

о Закону.  
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Сеада Палаврић сагласна је са мишљењем г-дина Гењца, да се прихвати други приједлог, с 

тим да је исти допунила обавезом секретара Комисије да помогне представницима 

Министарства одбране у припреми амандмана који одговарају иновираном тексту Закона. 

Наредна сједница Комисије по њеном мишљењу могла би се одржати тек иза 01.11. 2004. 

године због раније преузетих обавеза . 

Осман Брка је такође сагласан са другим приједлогом, с тим да је предложио да и 

потписник нових амандмана који буду сачињени учествује у њиховој изради. 

По окончаној расправи чланови Заједничке комисије усвојили су закључак којим су 

прихватили од Министарства одбране иновирани текст Закона, те Министарство одбране 

БиХ и секретара Комисије задужили да до 01.11.2004. године сачине амандмане који 

одговарају наведеном тексту, а које ће званично у процедуру предложити Адем Хускић. 

Приликом израде амандмана треба видјети да ли неки од раније предложених амандмана 

одговара иновираном тексту, како би се и остали предлагачи амандмана који нису исте 

повукли, довели у равноправан положај. Такође, у току процеса израде амандмана, потребно 

је извршити консултације о иновираном тексту Закона, са представницима Министарства 

безбједности БиХ , с обзиром да Закон третира и категорије особа за које је надлежно ово 

министарство. 

Чланови Заједничке комсије договорили су се да сједница Комисије буде одржана иза 

01.11.2004. године. 

 

Ад.3. Разматрање Информације о стању попуњености људством Министарства одбране 

          БиХ  по закључку 13. сједнице Заједничке комисије 

 

Бошко Шиљеговић информисао је присутне да је Министарство одбране БиХ по закључку 

претходне сједнице Заједничке комисије доставило комплетну Информацију о стању 

попуњености људством Министарства одбране БиХ. 

На констатацију Халида Гењца и Винка Радовановића да је Информација достављена 

10.09.2004. године, те да је прилично застарјела, Никола Радовановић је  истакнуо да је 

20.10.2004. године достављена нова информација са свим подацима. 

Потом је Анто Спајић предложио , да се због значаја овог питања, информација о 

попуњености људством разматра континуирано. 

Никола Радовановић потом је замолио Заједничку комисију за уједначен третман 

Министарства одбране БиХ са  осталим министарствима, с обзиром да је ово министарство 

до сада Комисији доставило низ аката за разлику од других министарстава.  

Чланови Заједничке комисије изразили су разумјевање за овај захтјев и истакнули да ће се и 

од других министарстава у зависности од утврђених обавеза, тражити одговарајуће 

информације. Као примјер навели су Министарство безбједности БиХ од којег су већ 

тражене одговарајуће информације. 

Након окончане расправе, Информација о стању попуњености људством Министарства 

одбране БиХ од 10.09.2004. године, примљена је к знању, док ће Информација достављена 

20.10.2004. године бити разматрана на наредној сједници приликом разматрања цјелокупног 

Извјештаја о стању у Министарству одбране БиХ. Такође, усвојени су слиједећи закључци: 

1. Информације о попуњености људством Министарства одбране, разматраће се  

континуирано, због значаја овог питања у процесу прикључења Босне и Херцеговине 

Партнерству за мир. 

2. Агенцији за државну службу и Министарству одбране БиХ сугерише се да у што 

краћем року окончају поступак пријема лица у ово министартво, на основу окончаног 

јавног конкурса. 
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Ад.4. Разматрање иновираног текста Приједлога резолуције о одлагању слања свих БХ 

          војних  и полицијских формација у мисије у иностранство до доношења  

          одговарајућег закона и активностима у овој области (предлагачи посланици:  

          Златко Лагумџија, Јозо Крижановић иСелим Бешлагић) 

 

Бошко Шиљеговић предложио је да се, због раније преузетих обавеза чланова Комсије у 

току дана,  ова тачка дневнога реда разматра на наставку 14. сједнице Комсије, као и 

Приједлог закона г-дина Новаковића, чије разматрање у оквиру тачке 2. дневног није 

окончано на овој сједници, што су чланови Заједничке комисије једногласно усвојили. 

 

Ад.5. Разматрање и сублимирање посланичких приједлога закључака проистеклих  

          приликом расправе на Представничком дому о Информацији о стању  

          безбједности  БиХ 

 

Бошко Шиљеговић информисао је присутне да чланови Радне групе Комисије, по његовом 

сазнању,  нису још увијек обавили утврђени задатак, тако да се ово питање не може 

разматрати на предметној сједници. 

Винко Зорић, као члан Радне групе, предложио је да се ово питање не уврштава у дневни 

ред наредних сједница Комисије уколико не буде припремљен приједлог закључака на 

вријеме. 

Након краће расправе, наведена тачка није разматрана из наведених разлога. 

 

Ад.6. Текућа питања 

 

а) Бошко Шиљеговић информисао је присутне да је у писаној форми достављен План 

активности Заједничке комисије до краја текуће године, о коме је већ вођена расправа на 

претходној сједници. 

Предметни план активности чланови Заједничке комисије прихватили су једногласно. 

 

б) На приједлог Адема Хускића, једногласно је усвојен закључак којим се Министарство 

безбједности обавезује да до наредне сједнице Заједничке комисије достави Информацију о 

стању попуњености људством СИПА-е и ДГС-а. 

Овом приликом, Љиљана Тришић из Министарства безбједности БиХ, информисала је да је 

Министарство сачинило нову Информацију о стању безбједности БиХ за првих шест мјесеци 

ове године која ће се брзо наћи у парламентарној процедури. 

 

ц) Жељко Грубешић прочитао је писмо захвале Министарству одбране ФБиХ и Војсци 

ФБиХ ради добре организације и пријема чланова Заједничке комисије приликом протекле 

посјете, што је примљено к знању. 

 

д) Бошко Шиљеговић, приликом информисања о Предгледу присуства чланова Заједничке 

комисије сједницама, предложио је да се у евиденцији наведе и присуство чланова приликом 

посјета осталим институцијама, као што је посјета Министарству одбране РС и 

Министарству одбране ФБиХ, јер су то такође редовне активности .  

Сеада Палаврић је предложила да се у евиденцији наведе и присуство приликом посјета 

страних делегација.  

Наведени приједлози  једногласно су усвојени. 

 

е) Како је евидентно да члан ове комисије Мирко Благојевић, континуирано не присуствује 

сједницама, закључено је да се иницира Представничком дому поступак његовог 

разрјешења чланства у Комисији, што је једногласно усвојено. Уз наведену иницијативу 

Дому ће се доставити и Преглед присуства чланова сједницама Комисије. 
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По окончању расправе о тачкама дневног реда Бошко Шиљеговић  предложио је да се, због 

велике заинтересованости средстава информисања, одреде чланови Комисије који би дали 

одговарајућу изјаву по окончању сједнице Комисије. Како је приједлог једногласно 

прихваћен, за обраћање пердставницима средстава информисања одређени су Момчило 

Новаковић, Халид Гењац и Марина Пендеш. 

 

Наставак четрнаесте сједнице Заједничке комисије одржан је  09.11. 2004. године у 

времену од 10,00 до 11,00 часова. 

Наставку сједнице присуствовали су  чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, 

Шефик Џаферовић, Момчило Новаковић, Винко Зорић, Адем Хускић, Халид Гењац, Винко 

Радовановић, Анто Спајић, Мирко Благојевић и Бранко Зрно.  

Из оправданих разлога нису присуствовали и Сеада Палаврић и Осман Брка.  

Наставку сједнице су присуствовали и гости:  посланик Јозо Крижановић,  Никола 

Радовановић, Марина Пендеш и Енес Бећирбашић из Министарства одбране БиХ, Пешто 

Емин из Министарства безбједности БиХ, Алма Чоло из Предсједништва БиХ, Муџахид  

Хасанбеговић из ОХР-а , Кристиан Хаупт из ОСЦЕ-а, те експерти Парламента ФБиХ Невен 

Казазовић и Енес Зукановић. 

Поред  наведених, наставку сједнице присуствовали су и  Драгица Хинић, привремени 

секретар Заједничке комисије и Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Заједничке 

комисије. 

Сједницом је предсједавао Бошко Шиљеговић. 

На наставку сједнице разматране су слиједеће тачке дневног реда: 

1. Разматрање Приједлога закона о учествовању припадника Оружаних снага Босне и 

Херцеговине, државних службеника и осталих запослених у мировним операцијама и 

другим активностима у иностранству (предлагач: посланик Момчило Новаковић); 

2. Разматрање иновираног текста Приједлога резолуције о одлагању слања свих БХ 

војних и полицијских формација у мисије у иностранство до доношења одговарајућег 

закона и активностима у овој области (предлагачи посланици: Златко Лагумџија, Јозо 

Крижановић и Селим Бешлагић). 

 

Ад.1. Разматрање Приједлога закона о учествовању припадника Оружаних снага Босне  

          и Херцеговине, државних службеника и осталих запослених у мировним  

          операцијама и другим активностима у иностранству (предлагач: посланик 

          Момчило Новаковић) 

 

Након краћег уводног информисања о досадашњем раду везаном за разматрање Приједлога 

закона, Бошко Шиљеговић истакнуо је да су у складу са закључком првог дијела сједнице, 

у сарадњи представника Министарства одбране БиХ и секретара Заједничке комисије, 

сачињени амандмани који одговарају прихваћеном тексту Закона са којим је сагласно 

Министарство одбране БиХ. Након консултација са Министарством безбједности БиХ, у 

прегледу усаглашених амандмана у оквиру три члана предложене су алтернативе, с обзиром 

да ти чланови регулишу статус особа за које је надлежно ово министарство. 

Након уводног излагања чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили принципе, а 

потом приступили изјашњавању о предложеним амандманима, како слиједи: 

Амандман 1. Сеаде Палаврић усвојен је једногласно, у слиједећем тексту: 

У цијелом тексту Приједлога закона ријечи “мировне операције”  замјењују се ријечима  

“операције подршке миру”  у одговарајућем падежу. 

Амандман 2. Сеаде Палаврић усвојен је једногласно, у слиједећем тексту: 

У цијелом тексту Приједлога закона ријеч  “ директори” замјењује се ријечју  

“руководитељи” у одговарајућем падежу. 
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Амандман 3. Сеаде Палаврић усвојен је једногласно, у слиједећем тексту: 

У свим члановима Приједлога закона који наводе ријечи “државни службеници и 

запослени”,  испред наведених ријечи додају се ријечи  “полицијски службеници”. 

Амандман 4. Сеаде Палаврић усвојен је једногласно, у слиједећем тексту: 

У преамбули Приједлога закона, у другом реду ријеч “Парламентарног” замјењује се ријечју  

“Представничког”. 

Амандман 5.-С.Палаврић одбијен је са 1 гласом за и 9 гласова против. 

Амандман 1.Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Назив Приједлога закона мијења се и гласи: 

“Закон о учествовању припадника Оружаних снага Босне и Херцеговине, полицијских 

службеника, државних службеника и осталих запослених у мировним операцијама и другим 

активностима у иностранству”. 

Амандман 1. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У првом реду члана 1. иза ријечи “припадника”  додају се ријечи  “и јединица”, а иза ријечи 

“запослених” додају се ријечи у загради “(у даљем тексту: представници БиХ)”. 

Амандман 2.Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У члану 1. Приједлога закона иза ријечи “припадника Оружаних снага Босне и Херцеговине, 

” додају се ријечи  “полицијских службеника,”. 

Амандман 2.Адема Хускића , уз модификацију тачке 4., усвојен је једногласно у слиједећем 

тексту: 

Члан 2. мијења се и гласи: 

“Члан 2. 

У смислу одредби овог закона операције за подршку миру и друге активности 

подразумијевају: 

1. Операције спречавања сукоба: 

a) посматрачке мисије; 

b) превентивно распоређивање снага; 

c) обука за операције подршке миру. 

2. Операције очувања мира: 

a) надгледање примирја и прекида ватре; 

b) раздвајање снага; 

c) разоружање и демобилизација. 

3. Операције успостављања, провођења и изградње мира: 

a) контрола провођења ембарга и санкција; 

b) заштита људских права; 

c) војна помоћ цивилним властима; 

d) стварање сигурносног окружења за провођење хуманитарних  

      операција. 

4. Учествовање у активностима  међународних безбједносних  и одбрамбених 

организација, којима је Босна и Херцеговина приступила на основу међународних 

уговора, а које не подразумјева активности из ст.1.,2.,3. и 7. овог члана. 

5. Хуманитарне операције као самосталне операције у случају природних, техничко-

технолошких или еколошких  несрећа. 

6. Учествовање у војним вјежбама и обуци на основу међудржавних уговора; 

      7.   Отклањање посљедица терористичких напада .” 

    

Амандман 3. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Иза члана 2. додаје се нови члан 2.а) који гласи: 

Члан 2.а) 

Припадници и јединице Оружаних снага Босне и Херцеговине, полицијски службеници,  

државни службеници и запосленици који се упућују у иностранство ради учешћа у 

операцијама подршке миру и другим активностима, имају обавезу да: 
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                    -заступају интересе Босне и Херцеговине у складу са мандатом мисије, 

                    -савјесно извршавају своје задатке и обавезе и поштују ланац  

                      руковођења и  командовања, 

                    -спроводе и поштују норме међународног права, 

                    -сносе трошкове проистекле из неоправданог прекида ангажовања  у 

                      мисији, 

                    -уколико почине дисциплински преступ, учине прекршајно или кривично дјело,   

                      подлијежу  одговорности по законима Босне и Херцеговине и  

                      међународним  конвенцијама. 

 

Амандман 4. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Наслов II. мијења се и гласи: 

“II- ПОСТУПАК ДОНОШЕЊА ОДЛУКЕ О УЧЕШЋУ ПРЕДСТАВНИКА БиХ У  

       ОПЕРАЦИЈАМА ПОДРШКЕ МИРУ И ДРУГИМ АКТИВНОСТИМА  У  

       ИНОСТРАНСТВУ” 

 

Амандман 5. Адема Хускића усвојен је једногласно, уз модификацију  која се односи на 

брисање тач.4. у ставу 1. овог члана,  у слиједећем тексту: 

Члан 3. мијења се и гласи: 

“Члан 3. 

Одлуку о учешћу представника БиХ   у активностима из члана 2. тачке 1., 2., 3., и 7. доноси 

Предсједништво БиХ  . 

Прије доношења одлуке из става 1. овог члана, Предсједништво БиХ ће од Савјета министара 

БиХ прибавити оцјену оправданости учешћа у конкретној операцији. Оцјена садржи 

спољнополитичке, правне, безбједносне, одбрамбене и финансијске аспекте. Савјет 

министара БиХ дужан је доставити тражену оцјену у року од 60 дана од дана достављања 

захтјева. 

Савјет министара БиХ може на приједлог неког од министарстава или надлежних државних 

и ентитетских органа, одлучити да пред Предсједништвом БиХ покрене образложену 

иницијативу о учешћу у операцијама подршке миру.» 

 

Амандман 6. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Иза члана 3. додају се нови чл. 3.а), 3.б) и 3.ц), који гласе: 

«Члан 3.а) 

Одлуку о учешћу представника БиХ у активностима из члана 2. тач. 4., 5. и 6., доносе 

министарства Савјета министара БиХ чији се припадници упућују у конкретну операцију 

подршке миру. 

Члан 3.б) 

Парламентарна скупштина БиХ дужна је разматрати одлуке Предсједништва БиХ о учешћу 

припадника Оружаних снага Босне и Херцеговине, полицијских службеника, државних 

службеника и запослених у операцијама подршке миру у року од 60 дана од дана доношења 

одлуке. Ако Парламентарна скупштина БиХ не потврди одлуку Предсједништва БиХ у датом 

року, одлука ће се сматрати одбијеном и обуставиће се све активности на њеном провођењу. 

Члан 3.ц) 

Код доношења одлука о учешћу представника БиХ , у операцијама подршке миру и другим 

активностима, уважавају се слиједећи критерији: 

a) државни интерес БиХ, 

b) постојање међународне обавезе Босне и Херцеговине преузете међународним и 

међудржавним уговорима и споразумима, 

c) дефинисана правила ангажовања  са јасним циљевима, дефинисани финансијски 

издаци.” 
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Амандман 3. предлагач Винко Зорић је повукао. 

 

Амандман 7.Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Испред члана 4. Приједлога закона, додаје се нови се  наслов III. који гласи: 

“III-ПОСТУПАК ДОНОШЕЊА НАРЕДБЕ О УПУЋИВАЊУ ПРИПАДНИКА И ЈЕДИНИЦА 

ОРУЖАНИХ СНАГА БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ У ИНОСТРАНСТВО ЗАБОГ 

УЧЕСТВОВАЊА У ОПЕРАЦИЈАМА ПОДРШКЕ МИРУ И ДРУГИМ АКТИВНОСТИМА”. 

 

Амандман 8. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Члан 4. мијења се и гласи: 

“Члан 4. 

Припадници Оружаних снага БиХ упућују се у операције подршке миру и друге активности 

у иностранство наредбом  министра одбране БиХ, те   на основу овог закона и Закона о 

одбрани БиХ. 

Акта из става 1. овог члана, институције и команде у систему одбране БиХ реализоваће 

својим наредбама непосредно, у складу са овлаштењима  која имају у оперативном и 

административном ланцу командовања.” 

 

Амандман I.Милоша Јовановића предлагач је повукао. 

Амандман 9. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Поднаслов  испред  члана 5. Приједлога закона  “ Упућивање ради вјежбе и обуке на основу 

међународних уговора” , брише се . 

Амандман  10. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Члан 5. Приједлога закона мијења се  и гласи: 

“Члан 5. 

Прије доношења наредбе о упућивању јединице Оружаних снага Босне и Херцеговине у 

иностранство  ради учешћа у активностима из члана 2. тачка 4. овог закона, министар 

одбране БиХ прибавиће одобрење Предсједништва БиХ за учешће у свакој конкретној 

активности.» 
 

Амандман  11. Адема Хускића, уз модификацију члана 5.б), усвојен је једногласно у 

слиједећем тексту: 

Иза члана 5. додају се нови чл.5.а) и 5.б) који гласе: 

 “Члан 5.а) 

О доношењу наредбе о учешћу припадника и јединица Оружаних снага  БиХ, у 

хуманитарним операцијама по члану 2. тачка 5. овог закона, министар одбране БиХ 

неодложно ће извјестити Савјет министара БиХ, Предсједништво БиХ и Парламентарну 

скупштину БиХ. Уколико Предсједништво БиХ и Парламентарна скупштина БиХ не одобре 

активности у року од 30 дана од дана доношења  наредбе, министар одбране БиХ дужан је 

донијети наредбу о тренутном повлачењу припадника и јединица Оружаних снага БиХ у 

Босну и Херцеговину.  

Члан 5.б) 

Припадници и јединице Оружаних снага Босне и Херцеговине, учествују у редовној обуци и 

вјежбама по члану 2. тачка 6. на основу годишњег плана обуке и вјежби у иностранству. 

Министар одбране БиХ ће најкасније до 15. септембра текуће године упознати Савјет 

министара Босне и Херцеговине са годишњим планом вјежби и обуке за наредну 

календарску годину и упутиће неодложно информацију о годишњем плану Парламентарној 

скупштини БиХ и Предсједништву.” 

Амандман 6. Сеаде Палаврић одбијен је једногласно. 

Амандман  12. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Постојећи поднаслов који се налази иза постојећег члана 5. Приједлога закона , «Промјена 

мандата и повлачење у случају ванредних околности» , брише се . 
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Амандман  13. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Члан 6. Приједлога закона, брише се. 

Амандман 4.Винка Зориа усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У наслову главе III. Приједлога закона , на почетку текста додаје се ријеч: “ПОСТУПАК”. 

Амандман  14. Адема Хускића , уз модификацију ,усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Постојећа глава III. постаје глава IV., а у тексту наслова  иза ријечи  “одлуке”  додају се 

ријечи “ односно наредбе”.  

Амандман  15. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Члан 7. мијења се и гласи: 

                                                                 “Члан 7. 

Надлежни министри и руководиоци државних управних организација водећи рачуна о 

стручности, захтјевима мисије и националној заступљености, одређују национални састав, 

врсту опреме, контингент за смјену и друга питања везана за извршење мисије.” 

 

Амандман 5. предлагач Винко Зорић је повукао. 

Амандман 7. Сеаде Палаврић ,одбијен је са 1 гласом за и 8 гласова против. 

Амандман 6.Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Члан 8. мијења се и гласи: 

“Полицијски службеници, државни службеници и остали запослени упућују се у мировне 

операције и друге активности у иностранству на основу одлуке надлежног министра, 

односно директора државне управне организације у складу с овим законом.” 

 

Амандман 16.Адема Хускића , уз модификацију члана 8.а),  која се односи на замјену ријечи 

“Оружаних снага” ријечју  “представника”, а на основу приједлога  Министарства 

безбједности БиХ,  усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Иза члана 8. додаје се  наслов нове главе V. који гласи:  

«ПРОМЈЕНА МАНДАТА И ПОВЛАЧЕЊЕ У СЛУЧАЈУ ВАНРЕДНИХ ОКОЛНОСТИ» 

Иза наслова  нове главе V. , додаје се нови члан 8.а) који гласи: 

“Члан 8.а) 

Уколико у току провођења мисије дође до промјене њеног карактера из које проистиче 

озбиљно угрожавање интереса Босне и Херцеговине, или неприхватљив ризик  за животе 

представника БиХ у операцијама подршке миру и другим активностима, Предсједништво 

БиХ може донијети одлуку о тренутном повлачењу дијела или цјелокупног упућеног 

контингента представника Босне и Херцеговине.” 

 

Амандман 17.Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У постојећем наслову главе IV., који постаје главаVI., испред ријечи  “Извјештавање”  додају 

се ријечи  “Командовање и”. 

 

Иза постојећег наслова IV. додаје се нови члан 8.б) , који гласи: 
“Члан 8.б)  

Представници БиХ у операцијама подршке миру и другим активностима у иностранству, за 

вријеме припрема, упућивања и извршавања мисије потчињени су команданту-шефу мисије 

којег именује орган надлежан за доношење одлуке о учешћу.  

Командант-шеф мисије у испуњавању својих обавеза и задатака потчињен је команди 

мултинационалних снага и органима власти Босне и Херцеговине. 

У случају да су добијени задаци и обавезе у супротности са законом или одлукама надлежног 

органа БиХ, командант-шеф мисије поступа по законима Босне и Херцеговине, ако 

међународним уговором није другачије одређено.” 
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Амандман 18.Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Члан 9. Приједлога закона мијења се и гласи: 
“Члан 9. 

Предсједништво БиХ и Савјет министара БиХ подносе редовни извјештај Парламентарној 

скупштини БиХ два пута годишње, а ванредни извјештај према потреби и захтјеву од стране 

Парламентарне скупштине БиХ. 

Извјештај Парламентарној скупштини БиХ треба да садржи информације о: 

      -карактеру мисије или активности, 

      -структури снага, 

      -стању на терену, 

      -резултатима мисије. “ 

 

Амандман 19.Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Иза члана 9. додаје се нови члан 9.а) који гласи: 
“Члан 9.а) 

Парламентарна скупштина БиХ ће два пута годишње разматрати учешће представника БиХ у 

операцијама подршке миру, а до краја мјесеца септембра текуће године доносити одлуку о 

оправданости и нивоу учешћа у операцијама подршке миру за наредну годину.” 

 

Амандман 8. Сеаде Палаврић одбијен је једногласно. 

Амандман 7. предлагач Винко Зорић је повукао. 

Амандман 9. Сеаде Палаврић усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У чл.10. и 13. Приједлога закона, ријечи  “остали запослени”  у одговарајућем падежу 

замјењују се ријечју “запосленици” у одговарајућем падежу. 

Амандман 8.Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У члану 10. Приједлога закона иза ријечи  “припадника оружаних снага Босне и 

Херцеговине” и зареза додају се ријечи:  “полицијских службеника”. 

Амандман 9. предлагач Винко Зорић је повукао. 

Амандман 10. предлагач Винко Зорић је повукао. 

Амандман 10. Сеаде Палаврић усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У чл.11. и 12. Приједлога закона, ријеч  “директори” замјењује се ријечју  “руководитељи”,  

на језицима народа. 

Амандман 11. предлагач Винко Зорић је повукао. 

 

Амандман 12.Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Иза нове главe VI. додаје се нови члан 12. а) Приједлога закона који гласи: 

“Члан 12.а) 

Припадницима Оружаних снага Босне и Херцеговине, полицијским службеницима, 

државним службеницима и запосленицима упућеним у иностранство ради учешћа у 

мировним операцијама и другим активностима гарантује се: 

1. дипломатска и правна помоћ и заштита Босне и Херцеговине; 

2. заштита људских права загарантованих Уставом Босне и Херцеговине; 

3. право на плаћено одуство за вријеме трајања мировне операције као и друга права 

која произилазе из радноправног статуса; 

4. повратак на раније радно мјесто, односно распоређивање на друго радно мјесто у 

складу са стручном спремом и чином односно звањем. 

5. право на накнаду штете у случају тјелесног оштећења или губитка живота, која ће се 

утврдити посебним прописом. 

Лица из става 1. овог члана дужна су у року од 30 дана од дана окончања операције подршке 

миру, јавити се надлежном министарству или управном органу односно управној 

организацији ради настављања радног односа. 
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Права из става 1. тач. 3. и 4. наведена лица остварују код надлежног министарства или 

управног органа односно управне организације.” 

 

Амандман  13.Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У члану 13. Приједлога закона иза ријечи  “Оружаних снага Босне и Херцеговине, ”  додају 

се ријечи  “полицијски службеници,”. 

Амандман 11. Сеаде Палаврић одбијен је једногласно. 

Амандман 14. предлагач Винко Зорић је повукао . 

Амандман 20. Адема Хускић усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У члану 14. став 1. Приједлога закона, ријечи  “у свим врстама операција” замјењују се се 

ријечју  “операцијама”. 

Амандман 12.- С.Палаврић једногласно је одбијен. 

Амандман  15. Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У члану 15. испред ријечи “Државни службеници” додају се ријечи и зарез:  “Полицијски 

службеници,”. 

Амандман 21. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У члану 15.,  ријечи  “и ненаоружаних” , бришу се. 

Амандман  22.Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

Поглавље VII. и члан 16. бришу се, уз одговарајућу нумерацију наредних поглавља и 

чланова. 

Амандман 16.Винка Зорића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У члану 17. Приједлога закона ријечи  “у складу са Законом о одбрани Босне и Херцеговине” 

мијењају се и гласе: “из Буџета институција Босне и Херцеговине” 

Амандман  23. Адема Хускића усвојен је једногласно у слиједећем тексту:  

Постојеће главе V. и VI. помјерају се услијед додавања нових глава и постају главе VII. и 

VIII., а глава VIII. и IX. постају глава IX. и X. 

Такође, услијед додавања нових чланова у постојећи текст Приједлога закона, урадиће се 

одговарајућа нумерација чланова по усвајању Приједлога закона. 

 

По изјашњавању о предложеним амадманима, чланови Заједничке комисије једногласно су 

усвојили текст Приједлога закона са усвојеним амандманима и упутили га у даљу 

парламентарну процедуру. 

Такође, усвојен је и закључак којим се Стручна служба обавезује да достави пречишћени 

текст Приједлога закона са уграђеним амадманима,  уз Извјештај Заједничке комисије. 

 

Ад.2. Разматрање иновираног текста Приједлога резолуције о одлагању слања свих БХ  

          војних и полицијских формација у мисије у иностранство до доношења  

         одговарајућег закона и  активностима у овој области (предлагачи посланици: 

         Златко Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим Бешлагић). 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне информације о предложеној Резолуцији и истакнуо да су 

предлагачи понудили иновирани текст Резолуције.  

Шефик Џаферовић истакнуо је да неће подржати Резолуцију уколико предлагач не измјени 

њене одређене дијелове. За њега су неприхватљиве тачке 1. и 3. , с обзиром да су противне 

законској регулативи и постојећим рјешењима, док су прихватљиве тачке 2., 4. и 5. 

Момчило Новаковић такође не може подржати овакав текст Резолуције. У тачки 1. подржао 

би ситуацију када одређене активности нису у складу са законом. Тачка 2. је прихватљива. У 

тачки 3. не би требало условљавати већ донесене одлуке, али би био за пријелог да се 

Парламенту предочи цјеловит план активности. У тачки 4. прихвата циљ који се односи 

хуманитарну дјелатност, али није за довођење дјеце из Ирака, док је тачка 5. прихватљива. 
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Винко Радовановић предложио је предлагачу да Резолуцију повуче, с обзиром да је у 

оквиру претходне тачке дневног реда усвојен Закон који регулише питања из саме 

Резолуције. 

За њега су прихватљиве тачке 2., 4. и 5. док су тачке 1. и 3. међусобно супротстављене. 

Халид Гењац истакнуо је проблеме у појединим тачкама Резолуције. Навео је да Парламент 

доноси одређена акта, а да дом резолуцијом исказује свој политички став о неком питању. 

Унутар Резолуције не може се рећи да се одлука доноси, већ се може изнијети одређено 

становиште. Стога је он предложио да се у у првој реченици тачке 1. изврши преформулација 

на начин да се Предсједништво позива да шаље у мировне операције одређене групације из 

БиХ. 

Винко Зорић предложио је да чланови Заједничке комисије не прихвате предложену 

резолуцију, јер представља лоше рјешење. 

Јозо Крижановић је потом истакнуо да је изненађен оваквом расправом чланова Заједничке 

комисије с обзиорм да су предлагачи, у складу са приједлозима и препорукама претходне 

сједнице Комисије иновирали текст Резолуције. Резолуција је у тренутку доставе у 

процедуру била актуелна и одржавала је одређену ситуацију која се односи на слање 

јединице из БиХ у Ирак. Такође, циљ тачке 4.  био је у форсирању доношења одговарајућег 

закона у овој области, а што је тренутно превазиђено усвајањем Закона предлагача Момчила 

Новаковића. 

Након окончане расправе чланови Заједничке комисије нису прихватили предложену 

резолуцију са 7 гласова против и 3 уздржана гласа. 

 

По окончању расправе о тачкама дневног реда Бошко Шиљеговић  предложио је да се одреде 

чланови Комисије који би дали одговарајућу изјаву по окончању сједнице Комисије. Како је 

приједлог једногласно прихваћен, за обраћање представницима средстава информисања 

одређени су Момчило Новаковић, Адем Хускић и Винко Зорић. 

 

 

 

          Записник сачинила:                                                               Привремени предсједавајући 

            Драгица Хинић                                                                          Заједничке комисије: 

                                                                                                                  Бошко Шиљеговић 

 

 

 

 

 

 

 


